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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli választ igénylő kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés elnöke részére .

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 .* alapján bejelentem, hogy írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok feltenn i

Gráf József
földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszter úrnak

"Milyen típusú szankció kiszabását tartja eredményesebbnek az állatok sérelmére
elkövetett cselekmények esetén?"

címmel .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az állatok sérelmére elkövetett cselekmények kapcsán mind a közvélemény, mind a szakma
számos képviselője úgy véli, hogy az ilyen jellegű cselekmények elleni állami fellépés és a
hatályos szankciórendszer nem jelent megfelelő mértékű visszatartó erőt .

A büntetőjogban és szabálysértési jogban fellelhető eszközökön kívül, az állatok sérelmére
elkövetett cselekményeket az állatvédelmi bírságról szóló 244/1998: (XII.31 . )
Kormányrendelet (továbbiakban : Kormányrendelet) rendelkezései szankcionálják . A
Kormányrendelet 4 . §-a felsorolja, hogy milyen tevő leges, illetve gondatlan magatartáso k
vezethetnek állatvédelmi bírság kiszabásához . Állatvédelmi bírság ötezer Forinttól
százötvenezer Forintig terjedhet, amely összeg álláspontom szerint nem bír kell ő visszatartó
hatással, hiszen annak esetleges kiszabása esetén sem kerűl magas összeg megállapításra.

Szakemberek megkeresése során felvetődött, hogy az állatok sérelmére elkövetett
cselekmények visszaszorítása kapcsán hatékonyabb és célravezet őbb megoldás lehet az
állattartástól való eltiltás, hiszen ezek az elkövet ők az esetek többségében
gondolkodásmódjuk, illetve hozzáállásuk következtében nem alkalmasak arra, hogy állato k
gondozását magukra vállaljak, illetve abban részt vegyenek .

Álláspontom szerint – annak ellenére, hogy az állatok védelmérő l és kíméletéről szóló 1998.
évi XXVIII. törvény hatályba lépése óta számos előre mutató lépés történt, így különösen az
állatkínzás bűncselekményi szintre való emelése aggasztó a társadalom állatokhoz való



hozzáállása, amelyet a tudatos nevelésen és megelőző tevékenységen kívül, a megfelelő
szankciórendszer kialakításával lehetne jobbá tenni .

Kérdezem tehát Miniszter Úrtól, hogy :

• T. Miniszter Ur - nem a büntet őjogi és szabálysértési jog hatálya alá tartozó
cselekmények esetén - az eddigi tapasztalatok alapján hatékony eszköznek tartja-e a z
állatvédelmi bírság kiszabásának lehetőségét?

• Szükséges-e a kiszabható állatvédelmi bírság összegének emelése ?
• Tudna- e tájékoztatni arról, hogy évente milyen Összeg ű állatvédelmi bírság kerül

kiszabásra, és abból milyen összeg kerül megfizetésre, illetve arról, hogy a befoly t
összeget általában milyen célra használja fel az adott szerv?

• Elképzelhető-e, hogy az állattartástól való eltiltás az állatok sérelmére elkövetett,
büntetendő cselekményekhez kapcsolódó szankciók rendszerébe kerüljön ?

Tisztelettel várom Miniszter Úr válaszát !

Budapest, 2008 . április 6 .

Dr. Báránaly ergely
országgyű lési képviselő
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